

Fusalp, Constance  
Jablonski porte  
le fuseau AH18

## fuseau : la fashion altitude.

Le temps des combinaisons multicolores eighties est bel et bien révolu, pourtant, la rétromania ne cesse d'envahir les pistes de ski. C'est le fuseau, pantalon seconde peau des sixties-seventies, qui est désormais au sommet d'un dress code alpin stylé.

Ski pants: high-altitude fashion. The age of multi-coloured, 1980s-style ski suits is well and truly over, and yet retromania continues to invade the pistes every year. And ski pants, the second-skin skiwear from the 1960s and 1970s, is currently the peak of alpine style.

Photo publicitaire Fusalp.



Georges Ribolat et René Veyrat  
révolutionnent les vêtements de ski  
en créant UN FUSEAU AJUSTÉ  
EN STRETCH dont les genoux sont  
préformés de boudins.

Georges Ribolat and René Veyrat  
teamed up to revolutionize skiwear  
by creating ADJUSTED SKI  
PANTS with padded knees.



Fusalp, Barry Lomecka porte le fuseau AH18-19.



Chanel, Coco neige collection.



Maje collection hors-piste.

**A** lors que la mode ne cesse de jouer à fond la carte du vintage, les vêtements techniques de montagne s'affichent à la pointe des tendances et renouent avec leurs origines. Surfant ainsi sur la vague rétro, les marques de ski orchestrent leur retour en ville, portées par le regain du sportswear chic. Dernier revival à succès : la renaissance de la marque Fusalp, alias « le fuseau des Alpes ».

#### PREMIÈRES PISTES

Quelle célébrité au ski ne s'affiche pas en pantalon fuselé ? Cette silhouette extrêmement seyante et unisexe doit sa popularité au monde du ski alpin qui a adopté dès 1964 le fuseau créé par Fusalp. L'aventure mode de la marque débute en 1952 lorsque Georges Ribolat et René Veyrat, deux tailleurs originaires d'Annecy, révolutionnent les vêtements de ski en créant, en 1960, un fuseau ajusté en stretch dont les genoux sont préformés de boudins. Ce pantalon taillé au cordeau et fait de matières techniques est utilisé par les grands champions de ski – les sœurs Goitschel, Jean-Claude Killy, Guy Perillat, Léo Lacroix – pour les Jeux olympiques et les championnats du monde. Élégant avec ses jambes pattes d'éléphant s'intégrant parfaitement à la mode des seventies (et protégeant surtout de la neige), il devient très vite une icône des pistes.

#### RETOUR EN GRÂCE

Soixante ans plus tard, après des années d'hibernation, Fusalp remonte la pente en 2013 via Sophie et Philippe Lacoste, petits-enfants du père de la marque au crocodile : les fuseaux vintage sont remis au goût du jour et de l'innovation technique avec le top français Constance Jablonski en égarie élégante et sporty. Depuis, le fuseau de ski fleurit au sein de collections capsule de marques plus spécialisées en dressing urbain que montagnard. En 2016, Maje met le feu aux poudres avec son vestiaire « Hors-Piste » ultra-seventies avec un pantalon fuseau à bandes tricolores et sa version salopette. Comble du luxe, la maison Chanel offre un hiver 2018-2019 des plus chics avec sa première collection dédiée aux sports d'hiver « Coco Neige » : jumpsuits fuseaux à l'honneur et coupes rétro tout schuss ! Ou comment être une véritable Reine des Neiges.

**W**ith the fashion world continuing to play the vintage card, technical alpine clothing is on the forefront of today's trends and driven by a return to its origins. Surfing on the retro wave, ski brands are now coming back to the cities, buoyed by a renewed passion for chic sportswear. The latest successful comeback is the rebirth of the Fusalp brand, known by connoisseurs as the "ski pants of the French Alps."

#### FIRST ON THE PISTES

No skiing celebrity would leave the house without their tapered ski pants nowadays. This incredibly becoming, unisex style owes its popularity to the world of downhill skiing, which adopted the ski pants developed by Fusalp as far back as 1964. The brand's fashion adventure began in 1952 when Georges Ribolat and René Veyrat, two tailors from Annecy teamed up to revolutionize skiwear by creating adjusted ski pants with padded knees. The first edition was released in 1960. This tailored pair of ski pants crafted using high-tech materials was featured at the Olympic games and the world championships, worn by stars such as the Goitschel sisters, Jean-Claude Killy, Guy Perillat, and Léo Lacroix. This elegant piece boasted flared legs in keeping with 1970s fashion (while also offering protection from the snow), and quickly became an icon on the slopes.

#### A GRACEFUL RETURN

Some 60 years later after a long hibernation, Fusalp skied back into the spotlight in 2013 thanks to Sophie and Philippe Lacoste, the grandchildren of the founder of renowned crocodile brand. Vintage ski pants were revamped using the latest technical materials and promoted by sophisticated, sporty, French top model Constance Jablonski. Ski pants have since become a mainstay of capsule collections developed by brands more used to the city streets than the mountain pistes. In 2016, Maje caused quite a stir with its ultra-1970s Off-Piste collection featuring ski pants with stripes in the colours of the French flag and a salopettes version. What's more, in a luxury twist, Chanel is gearing up for a 2018/2019 season at the height of chic with its very first winter sports collection christened Coco Neige. Expect an abundance of jumpsuits and ski pants with an avalanche of retro cuts! All you need to be queen of the pistes!